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استاندار یزد در نشست شورای مسکن استان اعلام کرد:

رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان:

افزایش سرعت آماده سازی واحدهای نهضت ملی

یزد طی 4 سال قطب انرژی خورشیدی ایران شود

معضل کمبود پارکینگ
در بافت تاریخی یزد!

پارکینگ،  فضــای  کمبود 
یکی از گلایه های همیشگی 
یزد  تاریخی  بافت  ساکنین 
علیرغم  که  موضوعی  است. 
مسئول  نهادهای  تلاشهای 
یا گســترش  و  ایجاد  برای 
فضاهای پــارک خودرو در 
این منطقه، همچنان دغدغه 
خصوا  است.  بافت  ساکنین 
در مناطقی کــه بوم گردی 
ها و رستوران های متعددی 
وجود دارد و عملا پارکینگ 
هــای ایجاد شــده به کام 
بافت تاریخی  گردشــگران 

است تا ساکنین!

تضعییع حقوق افراد
 ساکن در بافت تاریخی

یکی از ساکنین بافت تاریخی 
در ارتباط با مشکلات پارکینگ 
های این منطقه به بشارت یزد 
گفت: تصدور بــی اندازه مجوز 

بومگردی در ســالهای اخیر و معافیت 
آنها از تامین فضای پارکینگ در بافت 
تاریخی، برای ســاکنین بافت مشــکل 
ســاز شــده و این موضوع که در واقع 
جهت حمایت از ســرمایه گذاران بافت 
تاریخی انجام شده متاسفانه به قیمت 
برهم زدن آسایش ساکنین و از دست 
دادن حقوق عادی و طبیعی افرادی که 
در بافت زندگی می کنند، تمام شــده 
است. در اصل ســاکنین بافت تاریخی 
باید بهای استقرار بومگردی ها و اماکن 
اقامتی را به قیمت از دست دادن فضای 

پارک و توقف خودروهایشان بدهند.

آسیب رسیدن
 به خودروهای ساکنین بافت 

وی در ادامــه گفت: علاوه بر گرفتن 
حق پارک برای ساکنین، مشکلاتی از 
جمله آسیب رسیدن به خودروی افراد 
بومــی وجود دارد، بــرای مثال حضور 
خودروها با سایز بزرگ یا وسایل نقلیه 
افراد غیــر بومی و ســاکنین خارج از 
بدلیل عدم  تاریخــی  بافــت  محدوده 
آشنایی با ســاختار ترافیکی محلات و 
محدودیتهایی کــه در این بافت وجود 
دارد باعث آسیب رســاندن به ماشین 
هایی که در پارکینگها متوقف هستند، 
می شود و بیشــتر این ترددها به علت 
گســتردگی و تجمع بومگردی هاست 
و نارضایتی بســیاری از ساکنین بافت 

تاریخی را به همراه داشته است. 

سیاست های غلط 
و نداشتن تدبیر و اندیشه بلند مدت

بافت  کارشــناس  نــادری،  نجمه 
تاریخــی در ارتبــاط بــا مشــکلات 
گفتگو  در  منطقه  ایــن  در  پارکینگ 
با بشــارت یــزد گفت: حفــظ بافت 
از تخریب  تا  تاریخی ایجاب می کند 
بناهــا بــرای فضاهای پــارک تا حد 
امکان جلوگیری شود و صرفا در حد 
از  این فضاها اســتفاده شود،  از  نیاز 

طرف دیگــر افزایش و 
اقامت  گونه  قارچ  رشد 
فضاهــای  و  هــا  گاه 
بافــت  در  پذیرایــی 
ناهمگونی  و  تاریخــی 
بیــن  ناتناســبی  یــا 
و  شــده  ارائه  خدمات 
خدمات مــورد نیاز که 
نتیجــه سیاســت های 
تدبیر  نداشــتن  غلــط 
و اندیشــه بلنــد مدت 
اعطــای  در خصــوص 
گردی  بــوم  کاربــری 
یزد  تاریخی  بافــت  در 
می  ایجــاب  هســت، 
شهری  مدیران  تا  کند 
برنامــه و ریــز پــلان 
برای  مختلفــی  هــای 
این  ادامه  از  جلوگیری 
باشــند.  داشــته  روند 
های  این سیاســت  اما 

دارد  ادامه  همچنان  متاســفانه  غلط 
بلکه  اقدامات متوقف نشده  تنها  نه  و 
های  گــذاری  سیاســت  با  همچنان 
نادرست و تشویق های زیاد از جمله 
حــذف عوارض بــرای ایــن اماکن، 
باعــث کاهش حقــوق طبیعی مردم 
و ساکنین بافت شــده و در واقع به 
اماکنــی خدمات داده می شــود که 
هیچگونه بهایی در ازای دریافت این 

دهند.  نمی  خدمات 

تامین امکانات رفاهی برای ساکنین  
از طریق عوارض کاربری های اقامتی 
وی همچنیــن در ارتباط با راه حل 
تاریخی  بافت  پارکینگ  های مشکلات 
گفت: بررسی شــهرهای دیگر به ویژه 
شهرهای میراث جهانی دنیا نشان می 
دهد که بســیاری از هزینه های شهر 
و امکانــات رفاهی برای ســاکنین در 
محدوده ســایت های جهانی از طریق 
عــوارض و در واقع بهایــی که کاربری 
و  اقامتی  پذیرایی،  های 
گردشــگری مرتبط می 

دهند تامین می شود. 
ادامه  وی همچنیــن 
اماکــن  فاصلــه  داد: 
دویست  مسکونی حدود 
متر از پارکینگ به عنوان 
یــک فاصله اســتاندارد 
جهــت بهره گیــری از 
خودرو  توقــف  خدمات 
اســت که با شناســایی 
آن اماکــن و ظرفیــت 
ســنجی پارکینگ های 
موجــود در بافــت می 
توان ظرفیت اضافه برای 
پارکینگ ایجاد کرد. این 
موضوع مســتلزم پایش 
همچنین  و  شناسایی  و 
ساکنین  خود  مشارکت 
یا افراد متعمد محله در 
قطعا  است.  موضوع  این 

شــورای شــهر در این موضوع 
به عنــوان نماینــده مردم می 
تواند نقش بســزایی با استفاده 
از پیگیــری و تصویــب و تهیه 
قوانین و ضوابطی که ویژه بافت 
تاریخی شــهر یزد باشد، داشته 
باشــد و در نهایت یزد می تواند 
بعنوان الگویی برای ســایر شهر 
های تاریخی که در واقع با این 
چالشهایی  و  مشــکلات  چنین 

روبرو هستند، معرفی شود.
وی در ادامــه با اشــاره به 
جمله  از  دیگــری  راهکارهای 
گردشگری  اماکن  شناســایی 
و ملــزم کردن آنهــا به تامین 
کاربرانشان  برای  پارک  فضای 
اماکــن  شناســایی  افــزود: 
گردشــگری و ملزم کردن آنها 
به تامین فضای پارک و توقف 
در  یا  و  مهمانشــان  خودروی 
واقع در نظر گرفتن سیاســت 
های جریمــه ای برای اماکنی 
کــه مخاطبانشــان از توقفــگاه های 
عمومی بافت اســتفاده می کنند، می 
تواند تاثیر بســزایی داشــته باشد که 
این موضوع مســتلزم کنترل ورودی 
هــای بافت تاریخی بــا نصب دوربین 
و ادوات و وسایل کنترل کننده معابر 
اســت، بدین صورت کــه توقف های 
داخــل بافت تاریخی بیشــتر از زمان 
مشــخص از بیســت دقیقه را بتواند 
پیامک  با فرســتادن  و  کنترل کنــد 
بــه تلفن همراه صاحــب خودرو او را 
از عدم توقف بیش از زمان مشــخص 
آگاه کند و کاربر برای مشمول نشدن 
جریمه، اقــدام به خــروج خودرو از 
بافت  داخل  پارکینگهــای  محــدوده 
تاریخــی کنــد. تامیــن پارکینگهای 
بــزرگ و طبقاتــی بعنــوان خدمات 
نزدیکــی  در  و  در خــارج  عمومــی 
امنیت  بــا  تاریخی  بافت  ورودیهــای 
نســبی بالا را می توان بعنوان آخرین 
راهــکار در نظر گرفــت. این موضوع 
می توانــد کمک خوبی به جابه جایی 
مســافرن مجموعه های اقامتی داخل 
با دادن عوارض  بافت کند و مهمانان 
تامین  و  به شــهرداری  توقف خودرو 
پارکینگ کمک  نگهداری  هزینه های 
کننــد و یک مکان امــن برای توقف 
آسایش  همچنین  و  باشــند  داشــته 
و راحتی بیشــتری برای ســاکنین و 
ایجاد  بافــت  در  گردشــگران  اقامت 

کنند.

ساکنین بافت تاریخی از شلوغی پارکینگ های درون محله ای توسط گردشگران گلایه دارند:
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یا جعلی است یا عذر بدتر از گناه!

عباس عبدی، فعال سیاسی اصلاح طلب در روزنامه اعتماد 
نوشت:

یکی از گزاره هایی که این روزها از ســوی طرفداران وضع 
موجود به صورت مکرر عنوان می شود، تاکید بر بی اطلاع بودن 
مقامات بالای دولت از ماجرای فساد چای دبش است و اصرار 
دارند که دولت خودش متوجه این فســاد بزرگ شده است و 
حتی می خواهند این را به منزله یک پیروزی و موفقیت برای 

دولت معرفی کنند.
مساله این اســت که مبلغ پرداختی در شرایط عادی هم رقم 
بســیار بالایی است چه رسد به شرایط کنونی و با محدودیت های 
شدید ارزی؛ پس پرداخت این مبالغ زیاد ارز بدون اطلاع و موافقت 
مقامات بالای وزارتخانه های ذی ربط و بانک مرکزی و... به مراتب 

بدتر است از اینکه بدون اطلاع آنان پرداخت شده باشد.
بی اطلاعی از پرداخت این ارقام بالا، نشان دهنده بی ضابطگی 
و بی سیاســتی است. این همه حراســت و بازرسی در ادارات 
برای چیســت؟ مبلغ پرداختی ده  هزار و صد هزار و حتی ده 
میلیون دلار که نیســت. در حقیقت پرسش این است که مگر 
ممکن اســت که چنین ارقام درشــتی را بدون ضابطه دقیق 
سیاســت گذاری و بدون موافقت و امضاهای گوناگون مقامات 
عالی بتوان پرداخت کرد؟ بله ممکن اســت، ولی فقط در یک 
ســاختار مدیریتی بدون ضابطه، این اتفاق رخ خواهد داد که 
وجود چنین ساختاری برای جامعه و اقتصاد به مراتب از اصل 

وجود فساد خطرناک تر و زیان بارتر است.
انتظار طبیعی و عاقلانه از هر دولتی این است که این ارزها 
با علم و آگاهی و موافقت و دستور مدیران ارشد پرداخت شده 
باشد. این نشــان خواهد داد که نظارت سیاستی و اجرایی بر 
چگونگی مصرف ارز وجود دارد. بنابراین هرگونه کوشش برای 
بی اطلاع معرفی کردن مســوولان بــالا در پرداخت این ارقام 
کلان ارزی، یا جعلی اســت یا اگر واقعی و درســت هم باشد، 
عذر بدتر از گناه است و نشــان می دهد که مبالغ دیگر ارزی 
هم به همین اندازه بی حســاب و کتاب پرداخت شــده و باید 
لیســت تمامی پرداخت ها را منتشر کنند.لیستی که علی رغم 

وعده های داده شده دو سال است که منتشر نمی شود.
ازســوی دیگر تعریف فساد سیســتماتیک این نیست که 
مســوولان ســاختار مدیریتی آگاهانه و با اطلاع یکدیگر این 
پول ها را به صورت غیرقانونی و فاســد برداشــت و تقســیم 
می کننــد. اگــر چنین تصــوری باشــد، دیگر جــای بحثی 
نمی ماند. مســاله از زاویه دیگر شــاید بدتر باشد، به این معنا 
که سیاســت گذاری ها به گونه ای است که ارتکاب به فساد را 
آسان و حتی تشویق می کند و پوشش مناسب برای پنهانکاری 

آن هم فراهم است.
هنگامی که شفافیت نباشد، هنگامی که ارز را بتوان با نصف 
قیمــت بازار به واردکننده تخصیــص داد، هنگامی که اختیار 
ایــن کار با یک نفر اســت، هنگامی که بتــوان به راحتی وام 
با بهره بســیار کمتــر از نرخ تورم گرفت، یــا انواع مجوزهای 
انحصاری واردات را با ارز نیمایی و وام کم بهره به دســت آورد 
طبعا انگیزه ها برای کسب اینها زیاد می شود و این یعنی فساد 

سیستمی است.
اگر به ســخنان یکی از روحانیــون و مبلغان دفاع از وضع 
موجود گوش کنیــد که چگونه طرفداران خــود را به پولدار 
شــدن تشــویق می کند، طرفدارانی که حتی شــغل ندارند و 
دنبال شــغل دولتی هســتند و این از ناتوانی صلاحیتی آنان 
هم حکایت می کند. آنان فقــط از طریق رانت های اینچنینی 
می توانند ثروتمند شوند. همچنانکه در دوره قبلی اصولگرایان 
سال های ۱۳۸۴ تا ۱۳۹۲، این نوکیسگان و آقازاده ها به  شدت 
رشــد کردند. بنابراین منظور از فســاد سیستمی یعنی اینکه 
وضعیت مقررات و مجوزها و اختیارات فردی به گونه ای است 
که افراد را به ارتکاب فساد ترغیب می کند. این مساله در شرع 
هم هست که واجب است خود را در موقعیت گناه قرار ندهید. 
مگر نه اینکه مدعی هســتید که نداشتن حجاب دیگران را به 

گناه و فساد می اندازد،
در اینجا هم وجود چنین مقــررات و امتیازاتی هر کس را 
وسوسه می کند که بخشی از ثروت ملی را بدون هیچ زحمتی 
مال خــود کند. این یعنی با آمدن و رفتن این و آن مشــکل 
فساد حل نمی شــود و این تحلیل ها هم فسادنمایی نیست و 
ربطی هم به ســابقه هیچ فرد مسوولی ندارد. بنا بر این اصرار 
بر پرداخت بیش از ســه میلیارد دلار به یک نفر، بدون اطلاع 
اصلی ترین مقامات دولت، بدتر از بی اطلاعی آنان و فســاد رخ 

داده است و این عذر بدتر از گناه شمرده می شود.
انتظار می رود نهادهای نظارتی مســئول نســبت به انتشار 
چنین قیدهای ضدامنیتی در محتواهای ســریال های شبکه 

نمایش خانگی جلوگیری کنند.

انتقاد یک نماینده مجلس از سیاستگذاری های نادرست در حوزه منابع آبی:

بودجه  در  دولت  گفت:  مجلس  نماینده 
سال آینده کشور، به تقویت شیوه های 

نوین آبیاری بی توجه بوده است.
غلامرضا نوری قزلجــه در گفت وگو با 
عصرایران در مورد ادعای دستکاری ابرهای 
اقلیم جغرافیای ایران توســط کشــورهای 
همسایه گفت: این کار یعنی بحث باروری 
ابرها و تغییر مسیرشان از نظر علمی و فنی 
می تواند اتفاق بیفتد اما اینکه کشــورهای 
همســایه ما بــا ابرهای کــه در منطقه ما 
هســتند این کار را کرده باشد ثابت نشده 
اســت. اما لازم اســت ما یکسری مقررات 
جدی از نظــر بین المللــی در این زمینه 

داشته باشیم. با توجه به شرایط کشورمان 
باید پیشــگام باشــیم و ابتکار عمل را در 
دست بگیریم تا دستکاری ابرها های محلی 

از طرف کشورهای همسایه اتفاق نیفتد.
عضو کمیسیون کشاورزی مجلس شورای 
اسلامی با بیان اینکه تغییرات اقلیمی توسط 
بشر انجام می شود، اظهار کرد: ما نمی توانیم 
در حال حاضر کشوری را متهم کنیم چراکه 
وضعیــت تغییرات اقلیمــی در جهان اتفاق 
افتاده و کشــور ما درگیر این تغییرات است. 
الان ریتم سینوسی ترسالی و خشکسالی ها 
بهم ریخته اســت و بدون تحقیق و اطلاعات 
دقیــق نمی توانیم بحث هــارپ را در مورد 

کشوری مطرح کنیم چرا که مشکلاتی را در 
بحث ارتباطات مان با این کشورها ایجاد می 

کند. 
نوری تصریح کرد: اگر این کم بارشــی ها 
ادامه داشــته باشد خشکســالی تشدید می 
شــود، آب شرب و تولیدات کشاورزی کاهش 
می یابد و توسعه کشــاورزی و تداوم فعالیت 
های صنعتی دچار مشکل می شود. آب یعنی 

زندگی و آب که نباشد زندگی نیست.
وی بیان کرد: متاســفانه بهــره برداری از 
سفره های آب زیرزمینی با صدور مجوزهای 
غیرکارشناسی برای ایجاد چاه های کشاورزی 
در کم آبی کشور تاثیر زیادی داشته است. 70 
سال است ما بهره برداری بی رویه از سفره های 
زیرزمینی داشتیم و به موضوع منابع آب توجه 

نکردیم. 
نماینده مردم بستان آباد )استان آذربایجان 
شرقی( در مجلس تاکید کرد: با اینکه به سمت 
بحران آب می رویم اما دولت در لایحه بودجه 
ســال آینده سهم خود در بحث تقویت شیوه 
های نوین آبیاری را که باعث تقویت منابع آبی 
کشور می شود؛ کاهش داده است. همین، بی 
توجهی دولت نشــان می دهد که راه را برای 
تقویت و حفظ منابــع آبی مان برعکس می 
رویم. بودجه و اعتبارات در لایحه بودجه برای 
این موضوع کم شده و این جای نگرانی دارد. 

وی خاطر نشان کرد: اگر اینگونه منابع 
آبی مان را مصرف کنیم و شرایط  اقلیمی 
نیز همین گونه باشــد به شرایط خطرناک 

می رسیم.  

دولت در لایحه بودجه، اعتبارات 
آبیاری نوین را کاهش داده است

یزد باید طی 4 سال آینده قطب انرژی خورشیدی ایران شود
برنامه ریزی  رییس سازمان مدیریت و 
را  انرژی خورشیدی  استان یزد محور 
از محورهای پیشران و نقطه امیدبخش 
توســعه پایدار استان دانست و گفت: 
و  نو  انرژی های  پایدار ســهم  توسعه 
تجدیدپذیر و تقویت شبکه های تولید، 
انتقال و توزیع انرژی به عنوان راهبرد 
در این محور در دستور کار استان قرار 

دارد.
نشســت  در  دهقانــی زاده«  »مجیــد 
کنتــرل و پایــش محور تحولــی انرژی 
خورشــیدی در ســند یزدِ نویــن، محور 
انــرژی خوشــیدی را از جمله محورهای 
پیشــران توسعه اســتان یزد معرفی کرد 
که می تواند تأثیــرات قابل توجهی را در 

استان به همراه داشته باشد.
وی بــا بیان این که در ســند یزدِ نوین 
توســعه پایــدار ســهم انرژی هــای نو و 
تجدیدپذیــر و تقویت شــبکه های تولید، 
انتقــال و توزیع انرژی بعنــوان راهبرد در 
این محور مطرح و در دســتور کار استان 
قرار گرفته اســت؛ اظهار کرد: محور انرژی 
خورشیدی نقطه امید بخش توسعه پایدار 
استان یزد است و باید با استفاده از تمامی 
ظرفیت های موجود در پیشبرد اهداف آن 

استفاده کرد.
دهقانی زاده با اشاره به لزوم تسهیل در 
تحقق پروژه های محور انرژی خورشــیدی 

در ســند تحولی یزد ِنوین به ویژه احداث 
نیروگاه های انرژی خورشــیدی، بیان کرد: 
عرصه هــای واگذار شــده می توانند با قید 
فوریت مورد اســتعلام قــرار بگیرند و در 
صورت تأیید مجوز بی نام برای آن ها صادر 

شود.
وبرنامه ریزی  مدیریت  ســازمان  رییس 
اســتان در پایان خواســتار بیــان صریح 
چالش هــا و موانــع مربــوط بــه تحقق 
پروژه هــای یزدِ نوین شــد و گفت: در افق 
۴ ساله ســند تحولی یزدِ نوین و در محور 
انرژی خورشــیدی باید به یکــی از مراکز 
اصلی تولید این انرژی و تجهیزات وابســته 

آن در کشور تبدیل شویم.

»اکرم فداکار« مسئول مرکز راهبردی 
پیشــرفت و عدالت اســتان نیــز در این 
نشســت به ارائــه توضیحاتــی پیرامون 
وضعیــت اقدامــات صــورت گرفتــه در 
پرداخت و  انــرژی خورشــیدی  محــور 
گفت: شناســایی موانع و چالش هایی که 
نیاز به مداخله دارند از اهمیت شــایانی 
برخوردارنــد و از طریــق تســهیل گری 
می توان برخــی از چالش هــا و موانع را 

رفع کرد.
وی در خصــوص اقدامات صورت گرفته 
در این محور با اشاره به برنامه های عملیاتی 
آن، گفت: تاکنون چندین طرح در راستای 
ایجــاد نیروگاه های خورشــیدی بزرگ و 
متوســط در ایــن محور تعریف شــده که 
هرکدام از ایــن طرح ها در مراحل دریافت 

پروانه تا بهره برداری قرار دارند.
به گــزارش دبیرخانه مرکــز راهبردی 
پیشــرفت و عدالــت اســتان، »محمــود 
ویژه محور  پیگیری های  وجدانی« مسئول 
تحولی انرژی خورشــیدی در سند تحولی 
یزدِ نوین، با اشــاره به وضعیت این محور، 
از چالش هــا و موانــع پیــش روی تحقق 

پروژه های آن سخن گفت.
گفتنی اســت؛ محــور تحولــی انرژی 
خورشــیدی یکــی از محورهــای ۱۵گانه 
سند یزدِ نوین است که شــامل دو برنامه 
عملیاتی، ۱۲ طرح و ۱0۹ فعالیت می شود. 

رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان:
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رئیسی توسعه فضای مجازی
 را هم به نام خود سند زد!

روزنامه جمهوری اسلامی به اظهارات اخیر ابراهیم رئیسی درباره 
اینترنت واکنش نشان داد.

روزنامه جمهوری اسلامی نوشت:
رئیسی، توسعه اینترنت و فضای مجازی در دوران کرونا را هم 

به نام خود زد!
او در آیین افتتاح طرح ملی فیبررسانی به منازل، کسب و کارها و 
مدارس استان گلستان گفت: در شرایط کرونا با همین بستر سامانه 
شاد را فعال کردیم و مردم استفاده کردند. الان هم که کرونا نیست 
تأکید داریم که شبکه شــاد را کنار نگذارند. این هم امکانی برای 
آموزش است و در کنار آموزش حضوری می توان از آموزش مجازی 

هم بهره مند شد.

نگرانی کیهان از حضور 
حسن روحانی در خبرگان بعدی

روزنامه کیهان که پیشتر درخواست ردصلاحیت حسن روحانی 
را مطــرح کرده بود، در مطلبی جدید به اظهــارات اخیر او درباره 

انتخابات مجلس خبرگان واکنش نشان داد.
روزنامه کیهان در واکنش به اظهارات اخیر حسن روحانی درباره 

انتخابات مجلس خبرگان، نوشت:
تاکید بیش از حــد برخی روزنامه ها و برخــی از افراد مدعی 
اصلاحات بر این مسئله که این انتخابات مجلس خبرگان اهمیتی 
بالا دارد و ســعی بر توی چشم کردن حســن روحانی، به عنوان 

کاندیدای این انتخابات را دارند قابل تامل است.
به غیر از این افراد و رســانه های مدعی اصلاحات که سعی بر 
پررنگ کردن حضور حسن روحانی در انتخابات را دارند و حتی قبل 
از اعلام نتایج صلاحیت های متقاضیان نمایندگی مجلس خبرگان تا 
این حد به تملق و بالا آوردن نام وی تمایل دارند، کدام یک از دیگر 
کاندیداهای مجلس خبرگان قبل از اعلام نتایج اقدام به مصاحبه و 

نشان دادن خود در این انتخابات کرده است؟
نام چند نفر از این کاندیداها سعی شده در بین مردم و سیاسیون 

پررنگ شود؟
کدام یک از این کاندیداها به مصاحبه درباره اهمیت این انتخابات 
و حضور در رســانه ها، آن هم نه یک بــار و دوبار بلکه اکثر روزها 

پرداخته اند؟

درباره حاکمیت با هیچ 
طرفی تعارف نداریم  

بندی از بیانیه پایانی نشست مجمع همکاری کشورهای عربی و 
روسیه که به پیشنهاد امارات ارائه شده بود، بار دیگر جریان غربگرای 
داخلی را علیه همکاری های راهبردی میان ایران و روسیه فعال کرد.

ششمین نشست مجمع همکاری کشورهای عربی و روسیه روز 
چهارشــنبه هفته گذشته با حضور سرگئی لاوروف وزیر خارجه 
روسیه و وزرای خارجه کشورهای عربی در مراکش برگزار شد و در 
بندی از بیانیه پایانی این نشست، ادعاهای بی اساس و فاقد اعتبار 
امارات درباره جزایر سه گانه ایرانی خلیج فارس دوباره مطرح شد؛ 
کشورهای حاضر در نشست نیز در تأیید خواسته امارات، خواستار 
»ارائه راه حل  و ابتکارات صلح آمیز به منظور حل مناقشــه بر سر 
جزایر ســه گانه از طریق مذاکرات« شده بودند. البته همین ادعا 
نیز با واکنش قاطع وزیر امور خارجه روبه رو شد؛  امیرعبداللهیان 
عصر دیروز در تماس با سرگئی لاوروف و در واکنش به بخشی از 
بیانیه ششمین نشست مجمع همکاری عرب و روسیه در مراکش، 
جزایر سه گانه ایرانی را جزء لاینفک تمامیت ارضی ایران خواند 
و گفت: جمهوری اسلامی ایران هر ادعایی از سوی هر طرفی در 
این خصوص را کاملًا مردود می داند و در قبال مباحث حاکمیتی 
خود با هیچ طرفی تعارف ندارد.  در حالی که مسأله جزایر سه گانه 
ایرانی تنها بندی از بیانیه نشست بررسی راه های تقویت همکاری 
کشــورهای عربی و روسیه بود، رســانه های ضدانقلاب از جمله 
ایران اینترنشــنال به دنبال القای این بودند که »جزایر ســه گانه 
ایرانی« موضوع اصلی نشســت اخیر مراکش بوده است! جریان 
غربگرای داخلی نیز همســو با رسانه های بیگانه تلاش کردند از 
کل این اتفاق و سانسور کردن متهم ردیف اول این زیاده خواهی 
-یعنی امارات- ضمن تحریک افکار عمومی، روابط راهبردی ایران 
و روسیه بویژه در حوزه خنثی سازی تحریم ها را زیر سؤال ببرند. 
تحریم هایی که در طول دوران حاکمیت غربگراها بر کشور، نه تنها 
در مذاکره با امریکا لغو نشد بلکه شمار آن نیز به بیش از دو برابر 
رسید. با این حال شیطنت جریان رسانه ای ضدایرانی باعث شد 
برخی چهره های سیاسی و... در راستای تکمیل پروژه غربگرایان، 
اصل روابط ضدتحریمی تهران-مسکو را مورد انتقاد و تخریب قرار 
دهند. پیش از این نیز در ابتدای امسال همین پروژه رسانه ای از 

سوی غربگرایان داخلی تکرار شده بود./ ایران

افزایش سرعت آماده سازی
واحدهای نهضت ملی مسکن در استان

اســتاندار یزد گفت: عزم جدی استان 
بر تسریع در روند اجرای آماده سازی 
اراضی و تحویل واحدهای نهضت ملی 

مسکن به مردم استان است.
به گزارش روابط عمومی استانداری یزد، 
“مهران فاطمی” در نشست شورای مسکن 
اســتان طرح نهضت ملی مســکن را یکی 
از حــوزه های مورد توجــه و تاکید رئیس 
جمهور دانســت و افزود: این طرح به عنوان 
بزرگتریــن، فراگیرترین و امید آفرین ترین 
پروژه نیمه تمام کشور، به صورت مستقیم 
بر رشد تولید، مهار تورم و رضایتمندی مردم 
و حل مشکل حاشیه نشینی اثر می گذارد.

وی با اشــاره به برگزاری هفتگی نشست 
های شورای مسکن؛ با توجه به اهمیت این 
حوزه، اظهار کرد: مســائل مربوط به پروژه 
های نهضت ملی مســکن به صورت شبانه 

روزی و با جدیت پیگیری شود.
وی با اشــاره به تعریف سه سایت ۳77 
هکتــاری، 7۵0 هکتــاری و ۵77 هکتاری 
نهضت ملی مسکن در شهر یزد، خاطرنشان 
کرد: عملیات اجرایی بخشــی از واحدهای 
ســایت ۳77 هکتاری)پردیس زندگی( آغاز 

شده و با سرعت خوبی در حال اجراست.
اســتاندار یزد بــا بیان اینکه ســازمان 
همیاری شهرداری ها، کارگزار طرح پردیس 
زندگی است، اضافه کرد: با توجه به مطالبه 
فضای تفرجگاهی مناســب از سوی مردم، 
پارک پردیس زندگی به مساحت ۵7 هکتار 
طراحی و عملیات اجرایی آن در ســالجاری 

آغاز می شود.
فاطمــی با بیان اینکه برای این مجموعه 
۶ هزار میلیارد ریال تامین اعتبار می شــود 
تصریح کرد: سه هزار میلیارد ریال آن توسط 

استان و مابقی آن توسط مجموعه شهرداری 
و شورای اسلامی شــهر یزد تامین خواهد 

شد.
وی با بیان اینکه به جای مسکن سازی، 
به دنبال شهرســازی هســتیم، خاطرنشان 
کــرد: با توجه بــه اهمیت نماها و ســبک 
معماری ســاخت و ســازهای نهضت ملی 
مســکن، کمیته فنی جهت ســاخت نماها 
به صورت ایرانی_اسلامی و انجام ساخت و 
سازها با ســبک اصیل ایرانی، تشکیل شده 

است.
اســتاندار یزد با اشــاره به برنامه ریزی 
جهــت اجــرای همزمان زیرســاخت های 
زیربنایی و روبنایی ســایت پردیس زندگی 
نظیر مسجد، مدرسه، نانوایی و غیره، گفت: 
این مهم به عنوان یکی از رویکردهای مهم 
در ساخت سایت ها مد نظر استان قرار دارد.

وی در ادامه با بیان اینکه ســایت 7۵0 
هکتــاری در ادامه ســایت ۳77 هکتاری 
نهضت ملی مســکن قرار دارد، افزود: توافق 
های اولیه جهت آماده ســازی و ســاخت 
واحدهای نهضت ملی مســکن این سایت 
توسط قرارگاه خاتم الانبیا)ص( انجام شده 

و مسائل آن در حال پیگیری است.
استاندار یزد ادامه داد: در صورت استقرار 
کارخانه قرارگاه جهت صنعتی سازی، ماهانه 
۶00 واحد مســکونی به صورت کامل آماده 
و بــه متقاضیانی که آورده های خود را ارائه 

دهند، تحویل داده می شود.
فاطمی با اشــاره به آخرین برنامه ریزی 
های انجام شــده برای سایت ۵77 هکتاری 
یزد اظهار کرد: این سایت با محوریت بنیاد 
مســکن انقلاب اســلامی و با مشارکت ۵0 

انبوه ساز یزدی اجرا خواهد شد.  

استاندار یزد در نشست شورای مسکن استان اعلام کرد:

ضرغامی: مساجد را به روی گردشگران باز کنید
صنایع  فرهنگــی  میــراث  وزیر 
بر  تاکید  با  گردشــگری  و  دستی 
موجب  گردشــگری  رونق  که  این 
گفت:  می شود  اشــتغال  افزایش 
از گردشــگری در  فهم درســتی 

ندارد. وجود  ما  کشور 
 عــزت الله ضرغامی، پس از جلســه 
ریاســت  نهاد  در محوطه  دولت  هیات 
حاضر  خبرنگاران  جمــع  در  جمهوری 

و به ســوالات آنها پاسخ گفت.
لی درباره  وی در پاســخ بــه ســوا
ردبیــل  ا بــه  ســفرش  حاشــیه های 
در  مــن  گفتنــد  داشــت:  اظهــار 
اردیبــل چلوکباب خــوردم، من اصلا 
ســفرهای  در  نخــوردم،  چلوکبــاب 
وَن  در  نشــینیم  می  وَن  در  اســتانی 
ســاندویچ و نوشــابه مــی خوریــم و 

ریم. گذا می  جلسه 
باید  که  این  بر  تاکیــد  با   ضرغامی 
یجاد  ا نــگاه مســئولان تحول  اول در 
د: در مســاجد را باز  شــود توضیح دا

ننــد نماز  کنیــد تــا گردشــگران بتوا
ســرویس  خارجی  گردشــگر  نند.  بخوا
بهداشــتی نــدارد و متاســفانه خادم 
پرت  ز مســجد  ا را  د  فرا ا این  مســجد 
و گفتــه شــما نجس  بیــرون  کــرده 
نجس  گردشگر  که  حالی  در  هســتید! 

است. پاک  و  نیست 

ینکه گردشــگر نجس  ا بیان  بــا  و  ا  
طهارت  و  پاکی  عین  گردشــگر  نیست 
اســت،  اســلامی  جمهــوری  بــرای 
کشــیم  می  زحمت  ما  ینقــدر  ا گفت: 
ولی  شــود  زیاد  خارجی  گردشــگر  تا 
ما  یــن چنینی رخ می دهد،  ا تفاقات  ا

ریم.  این زمینه دا خیلــی کار در 

 انتقاد وزیر گردشگری از »نجس خواندن گردشگران«:
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عصبانیت کیهان از گناه فرشته
 در همان قسمت اول

روزنامه کیهان بعد پخش قسمت اول سریال جدید شبکه 
نمایش خانگی، خواستار سانسور این سریال شد.

کیهان نوشت:شنیده ها حاکی از آن است که یکی از سریال های 
در حال انتشار شبکه نمایش خانگی برای دو تن از شخصیت های به 
قتل رسیده سریال، نام پروانه دختر داریوش را انتخاب کرده است.

)پروانه نام همسر داریوش فروهر بوده است(
شاید این انتخاب عناوین سهوی به نظر برسد اما در ادامه این 
سریال که قسمت های آتی آن در هفته های آینده منتشر می شود، 
دستیار یکی از شخصیت های اصلی وقتی با قتل ها و مفقودشدن 
سایر کاراکترهای فیلم مواجه می شود، به یکی دیگر از شخصیت های 
فیلم یادآوری می کند »مگر شما داستان اتوبوس ارمنستان، پوینده 
و مختاری را برای من تعریف نکردید؟«)باز هم کنایه به قتل های 
زنجیره ای و دروغ های حاشیه ای مربوط به اتوبوس ارمنستان( یکی 
از شعارهای تبلیغاتی این سریال این است که »چهارده سال پیش 
باهات چیکار کردن؟!« با توجه به اینکه رخدادهای وقوع ســریال 
با جزئیات فراوانی اشاره به ســال ۱۴0۲ دارد این پرسش یکی از 

شخصیت ها اشاره به سال ۸۸ دارد.

برخی از مسئولان شفافیت را قبول ندارند
مهدی اسماعیلی با اشاره به تایید نهایی این طرح تا پیش از انتخابات 

گفت :»این طرح در مجلس تصویب شده است.«
این نماینده درباره قانون نشــدن این مصوبه و عدم تایید شورای نگهبان تا این 
لحظه، بیان کرد: » برخی از مســئولان این دامنه شفافیت را در برخی از رده های 
حکومتی قبول ندارند. مجلس در همان ابتدا طرح شفافیت را تصویب کرده و بسیاری 
از نمایندگان آن را امضا کردند. سایر قوای سه گانه نیز باید ملاحظاتی را در این باره 
داشته باشند.« نماینده مردم میانه با اشاره به مخالفت دولت با این طرح گفت: »بحث 
این نیست، بحث به صورت داوطلبی است. مجلس پیشقدم در شفافیت شد. یکی از 
مطالبات مردم این بود که آرا به صورت شفاف بیان شود و مجلس در همین راستا 
گام اول را برداشت و بسیاری از نمایندگان این طرح را امضا کرده و مجلس آن را به 
تصویب رساند. اما انتظارات مردم این بود که تمامی سطوح مدیریتی کشور بتوانند 
این طرح را در مجموعه خودشــان با مردم در میان بگذارند. در این میان، برخی از 

سطوح مدیریتی کشور در اجرای شفافیت پیش قدم شدند.«
وی با اشاره به رایزنی های قالیباف دربار طرح شفافیت گفت: »آقای قالیباف، هم 

بارها اعلام کرده جز نفرات اول و داوطلبان طرح شفافیت بوده است.«/ خبرآنلاین

چرا به دو مجلس »عوام«
و »خواص« نیاز داریم؟

نگاه برخی از تحلیلگران و سیاستمدارن این است که ما دو مجلس 
ایجاد کنیم و در مورد هدف شان می گویند که یک مجلس نگاه به منافع 
محلی نداشته باشد. مجلس عوام مسائل محلی و مجلس خواص مسائل 
ملی را بررسی کند. »مهرداد لاهوتی«، نماینده ادوار مجلس در پاسخ 
به این سوال که برخی در اظهارنظر های مختلف، از تشکیل دو مجلس 
جداگانه قانون گذاری و مجلس نمایندگان صحبت می کنند. ساز و کار 
مطرح شــدن چنین ایده ای وجود دارد به ایلنا، گفت: در گذشته، این 

اتفاق در کشور های دیگر هم رخ داده است.
او در این مورد ادامه داد: »اما هر کشــوری باید متناسب با شرایط 
خودش تصمیم بگیرد. نظر شخصی من این است که اگر ما بخواهیم 
یک ساماندهی در مجلس موجود داشته باشیم، باید تصمیمات بهتری 
اتخاذ کنیم تا دیگر تشــکیل دو مجلس ضرورت نداشــته باشد. ما از 
جمله مجالسی در دنیا هستیم که تولید قانون در آن زیاد است. یعنی 
هیچ جای دنیا این میزان قانون تولید نمی کنند؛ بنابراین اگر ما دقت 
کنیم، قانون کم ضرورتی ندارد، چون در حال حاضر بیش از 70 درصد 
قوانینی که ما تولید می کنیم، اصلاح قانون است. معنایش این است، 
چون بسیاری از قوانینی که ما تصویب می کنیم، بی کیفیت هستند بعد 
از مدتــی به دنبال اصلاح آن ها خواهیم رفت. نکته دوم اینکه مجلس 
دو وظیفــه دارد، یکی وظیفه قانون گذاری و دیگری وظیفه نظارت بر 

اجرای قانون.«
این تحلیلگر سیاسی با انتقاد از حجم زیاد قانون های تصویب شده 
اضافه کرد: »حالا ما قانون را تولید کنیم، اگر اجرا نشــود چه فایده ای 
دارد؟ ما قانون را زیاد و با عجله تولید می کنیم. باید قوانین با کیفیتی 
تولید کنیم که شاهد چنین نابسامانی هایی نباشیم. نکته آخر این است 
که مجلس آینده می تواند تحت تنوین و اصلاح قوانین باشد. ما خیلی 
قوانین متعدد تولیدشــده داریم که موازی هم هستند که بین آن ها 
تفاوت هایی وجود دارد؛ بنابراین باید روی تنوین قوانین بیشــتر وقت 
بگذاریم. اما مسأله اینجاســت سطح همین مجلس را بالاتر بیاوریم، 
معیار ها و شاخص های ورود را سنگین تر کنیم و آدم های ملی تر وارد 
مجلس کنیم. ما باید به اسناد بالادستی توجه کنیم. ما الان سه سند 
داریم و هر ســه سند مسیر خودش را می رود. ما الان سه دسته سند 
داریم: ســند بودجه، سند برنامه و سند اسناد بالادستی و هرکدام راه 

خودشان را می روند.« آرمان امروز

۷ آذرماه، ایالت مین، دونالد ترامپ را از رای 
گیری ایالتی در انتخابات مقدماتی ریاست 
جمهوری سال آینده رد صلاحیت کرد و 
پس از کلرودا، به دومین ایالتی تبدیل شد 
که رئیس جمهوری سابق امریکا را به دلیل 
نقش آفرینی در حملــه ۶ ژانویه 2۰21 به 
کنگره ایالات متحده از حضور در انتخابات 

محروم کرد.
به گزارش فرارو، درست یک روز پیش از این 
رای، چهارشنبه، ۶ آذرماه ترامپ از رای مشابهی 
در دادگاه عالی ایالت میشیگان گریخت، درواقع 
دادگاه عالی ایــن ایالت، با رد صلاحیت ترامپ 
موافقت نکرد و طرح ریزی علیه وی، در همان 
مرحله مقدماتی رد شد. اگرچه ستاد انتخاباتی 
دونالــد ترامپ بلافاصه بــه تصمیم های ایالتی 
معترض شده و حق شکایت را برای خود محفوظ 
دانسته است، اما این تصمیم می تواند در دادگاه 

عالی ایالتی مورد تجدید نظر قرار گیرد.
بر اساس سخنان وکلای ترامپ دست داشتن 
او در شــورش ۶ ژانویه صحت ندارد و اظهارات 
ترامپ خطاب به حامیانش، بر اساس حق آزادی 
بیان مطرح شده است. بر اساس قوانین ایالات 
متحــده، حکم ۲ ایالتی که تا این لحظه ترامپ 
را رد صلاحیت کرده انــد، فقط برای انتخابات 
مقدماتــی درون حزبی در ایــن ایالت ها اعمال 
می شــود، اما می تواند بر وضعیت ترامپ برای 
انتخابات سراســری در نوامبر ۲0۲۴ هم تاثیر 
گذار باشــد. در پنجم و ششــم ژانویه ۲0۲۱، 
طرفداران دونالد ترامپ، رئیس جمهور پیشین 
ایالات متحده، در واشــینگتن دی سی تجمع 
کردند تا به نتایج انتخابات ریاســت جمهوری 
۲0۲0 اعتــراض کنند. اما ایــن اعتراضات به 
آشــوب و خشونت کشیده شــد و بیش از ۱0 
نفر بازداشتی و عده ای زخمی و کشته به جای 
گذاشت، اکنون همان حادثه به اهرم فشاری علیه 

ترامپ تبدیل شده است.
با وجود این که تلاش های مشــابه برای رد 
صلاحیت ترامپ تاکنون در سایر ایالت ها موفق 
نبوده، اما هنوز مشخص نیست آینده انتخابات 
آمریکا به کدام سمت خواهد رفت. دادگاه های 
ایالتی، برای صدور حکــم علیه ترامپ، به بند 
۳ متمم ۱۴ قانون اساسی آمریکا استناد کرده 
اند. بر اساس این بند که در زمان جنگ داخلی 
آمریکا به تصویب رسیده، در صورتی که مقام های 
حکومتی کــه برای حمایت از قانون اساســی 
سوگند یاد کرده اند، افراد را به شورش تحریک 
کنند، از قبول مناصب فدرال منع خواهند شد. 
از سال ۱۹۱۹ تا کنون از بند ۳ متمم ۱۴ قانون 
اساســی آمریکا تنها دو بار استفاده شده. یک 
نکته مبهم در ایــن بند نیز وجود دارد و برخی 
کارشناسان حوزه سیاست خارجی معتقدند این 

بند به دقت تعریف نشده است.
با توجه به این شــرایط پرسش هایی مطرح 
اســت از جمله این که با توجه به رد صلاحیت 
دونالد ترامپ در برخی ایالت ها، امکان دارد که 
وی با مشکلاتی جدی برای شکرت در انتخابات 
ریاست جمهوری مواجه شود و آیا ترامپ قربانی 
نقشــه دموکرات ها خواهد شــد؟ حشمت الله 
فلاحت پیشه، رئیس کمیســیون امنیت ملی 
مجلس دهم و تحلیلگر سیاسی در گفتگو با فرارو 

به این پرسش ها پاسخ داده است:

 دموکرات ها برای موفقیت
 ترامپ فرش قرمز پهن کرده اند

حشــمت الله فلاحت پیشــه گفــت: »آراء 
ایالتی که علیه ترامپ صادر می شود، عمدتا در 
ایالت هایی است که جمهوری خواهان در آن ها 
صاحب رای نیســتند. در ایالات متحده ســه 
دسته ایالت وجود دارد؛ دسته ای از ایالت ها، که 
اغلب دموکرات هستند، دسته دوم ایالت هایی 
که اغلب جمهوری خواه هستند و دسته سوم، 
ایالت هایی که معمولا حد وســط هستند و آراء 
این ایالت ها بین دو حزب می چرخد و دســت 
به دست می شــود. رقابت اصلی هم در همین 
دسته سوم ایالت ها است. در ایالت های مختلفی، 
شــکایت هایی علیه ترامپ شکل گرفته است. 
مبنای این شــکایت ها این اســت که بر اساس 
متمم قانون اساسی ایالات متحده، اگر شخصی، 
دست به اسلحه ببرد، نمی تواند مناصب دولتی 
داشــته باشد. البته در متمم قید شده است که 
چه افرادی مشمول این موضوع می شوند، جالب 
این که عنوان ریاســت جمهوری در این متمم 
قید نشده است. اما برخی از دادگاه ها این متمم 
را دارای شــمول به رئیس جمهوری می دانند و 
لذا رای علیه ترامپ می دهند و برخی آن را فاقد 
شمول می دانند و در نتیجه رای منفی می دهند 
و به این نکته استناد می کنند که اصلا در متمم 

اشاره ای به رئیس جمهور نشده است.«
وی افزود: »اما فارغ از هر نکته ای، باید دقت 
کنیم کــه این رای مبنی بر این اســت که در 
انتخابات درون حذبی، نام ترامپ در یک ایالت 
مشخص قید نمی شود و نکته دیگر این که آراء 
مذکــور در دیوان دادگاه عالی آمریکا رد خواهد 
شد. 70 درصد قدرت این نهاد از محافظه کاران 
و نزدیکان جمهوری خواهان تامین می شود و یک 
سوم قضات آمریکا را نیز عملا ترامپ در دوران 
ریاســت جمهوری خود منصوب کرده است. به 
همین دلایــل من معتقدم برنــده دادگاه های 
انتخاباتی ایالات متحده، شــخص ترامپ است. 
درواقــع اگر دموکرات ها بــا همین رویه پیش 
برونــد، در عمل، امــکان این که ترامــپ را از 
ریاست جمهوری منع کنند )حداقل به دلایل 
انتخاباتی( بسیار ضعیف اســت. اگر ترامپ در 
نهایت بتواند کاندیدا شود، با حداقل هزینه های 
تبلیغاتی می تواند، رئیس جمهور آمریکا باشد. 
دموکرات ها در مســیری قرار گرفته اند که در 
حال رساندن ترامپ به ریاست جمهوری آینده 

آمریکا هستند.«

 ترامپ قربانی نیست  بلکه برنده بازی 
پوپولیستی خواهد بود

رئیس کمیســیون امنیــت ملی مجلس 
دهم گفت: »دونالد ترامپ، شــخصی اســت 
که در عرصه سیاســت ایــالات متحده، کاملا 
پوپولیســتی عمل کرده اســت. اما جالب این 
اســت که مهمترین شعار پوپولیستی و جدید 
او »دموکراسی« است. ترامپ، معمولا به عنوان 
شــخصی که »اختلال طلبانه« رفتار می کند، 
شناخته می شــود، اما اکنون شعار دموکراسی 
می دهد و ســوار بر این موج شده است. ترامپ 
می گوید که اتفاقا این دموکرات ها هستند که به 
رغم شعار دموکرات بودن، در حال ضربه زدن 
به دموکراسی هستند؛ بنابراین امکان بعیدی 
است که ترامپ در انتخابات، حضور پیدا نکند. 
با این وجــود رد صلاحیت ترامپ در آمریکا را 
نمی توان با سایر نقاط جهان مقایسه کرد. حتی 
اگر ترامپ رد صلاحیت شــود، بخشی از آراء 
او در آراء کاندیــدای بعدی جمهوری خواهان 
جذب می شــود. هر چند این امر به اعتقاد من 
بعید است و درباره مسائل بعید زیاد پیش بینی 

نمی کنم.«
وی افزود: »معتقدم که با نگاهی به نظرسنجی 
ها، به راحتی متوجه می شویم که ترامپ وضعیت 
بهتری نسبت به بایدن دارد. به هر حال مسائل 
آمریکا به شرایط مختلفی وابستگی دارد و حتی 
در برخی موارد، مسائل سیاست خارجی آمریکا، 
نقش کمتری در انتخابــات دارد؛ بنابراین باید 
روند را به طور کلی بررســی کرد و تشــخیص 
داد انتخابات به کدام سمت حرکت می کند. به 
یاد دارم که در انتخابات گذشته ایالات متحده 
)هیلاری کلینتون و ترامپ( در صدا و سیمای 
جمهوری اسلامی ایران، با حدود ۱0 کارشناس 
مصاحبه شد تا حدس بزنند چه شخصی برنده 
این انتخابات خواهد شد. از بین ۱0 کارشناس، 
۹ نفر معتقد بودند که هیلاری کلینتون برنده 
می شود و تنها یک نفر، ترامپ را برنده انتخابات 
می دانست. به همین دلیل هم می گویم همه چیز 
به روز های آخر منتهی به انتخابات برمی گردد. 
به طور معمول کاندیدا ها بر امواج جامعه ســوار 
می شوند و اکنون معتقدم که گزینه های بیشتری 
برای سوار شدن ترامپ بر این امواج وجود دارد 
تا بایدن. حتی با وجود این که بایدن سعی کرده 
رویکــردی دوگانه و محافظــه کارانه در پیش 
بگیرد، اما فعلا آسیب های اصلی به خود بایدن 

وارد می شود.«

دموکرات ها برای موفقیت ترامپ 
فرش قرمز پهن کرده اند!

 حشمت الله فلاحت پیشه، رئیس کمیسیون امنیت ملی مجلس دهم:


